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 Protokół nr 157/2023 

z posiedzenia Zarządu Powiatu 

w dniu 22 lutego 2023 r. 
 

 
 
Posiedzenie otworzył Starosta – pan Andrzej Ochlak /lista obecności stanowi załącznik nr 1/. 
Posiedzenie odbyło się w gabinecie Starosty Nowomiejskiego.  
 
Do porządku obrad Członkowie Zarządu nie zgłosili żadnych uwag. Za przyjęciem porządku 
obrad głosowali: A. Ochlak, J. Czapliński, B. Grzywacz, T. Łątkowska, M. Buliński. Stanowi on 
załącznik nr 2.  
 
Pierwszym punktem porządku posiedzenia było podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w 
sprawie akceptacji  przystąpienia do projektu pt.:  „Prace konserwatorskie Bazyliki p.w. 
Świętego Tomasza Apostoła w Nowym Mieście Lubawskim na 700-lecie lokacji miasta i 
kościoła.”  
/na posiedzenie weszła J. Domżalska - stanowisko do spraw pozyskiwania funduszy 
zewnętrznych/ 
 
Pan Starosta poinformował, że można uzyskać dofinasowanie z programu z Polskiego Ładu 
dotyczącego zabytków. Dodał, że wnioskowana kwota dofinansowania wynosi szacunkowo        
1 986 460 zł. 
Pani Domżalska poinformowała, że w ramach powyższej inwestycji planowane są następujące 
prace: wykonanie prac konserwatorskich i restauratorskich przy wczesnobarokowych 
malowidłach na ścianach pierwszego przęsła nawy głównej w Bazylice (planowany koszt zadnia 
700 000 zł brutto), wykonanie prac konserwatorskich przy chorągwi nagrobnej Jana Pawła 
Działyńskiego (planowany koszt zadnia 706 000 zł brutto) oraz wykonanie prac 
konserwatorskich dla muru Bazyliki (planowany koszt zadnia 621 000 zł brutto). Dodała, że 
wszystkie powyższe elementy są wpisane do rejestru zabytków, ponieważ taki jest warunek 
naboru wniosków, jak również dla wszystkich powyższych zabytków parafia przedstawiła 
wszystkie dokumenty, kosztorysy i niezbędne pozwolenia. 
Pan Starosta zapytał Członków Zarządu czy mają pytania do projektu uchwały. 
Pan Buliński zapytał czy chorągiew nie była już poddana pracom konserwatorskim. 
Pan Starosta odpowiedział, że lata temu były już wykonane prace konserwatorskie chorągwi. 
Pan Starosta zapytał Członków Zarządu czy mają jeszcze pytania do projektu uchwały. 
Członkowie Zarządu nie zadali pytań. 
 
Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę. Za głosowali: A. Ochlak, J. Czapliński, T. Łątkowska,            
B. Grzywacz, M. Buliński. 
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Drugim punktem porządku posiedzenia podjęcie uchwały Zarządu Powiatu w sprawie 
akceptacji  przystąpienia do projektu pt.:  „Remont budynku biblioteki Zespołu Szkół im.       
C. K. Norwida w Nowym Mieście Lubawskim”. 
 
Pan Starosta poinformował, że wnioskowana kwota dofinasowania wynosi szacunkowo 
1 440 000 zł. 
Pani Domżalska wyjaśniła, że w ramach dofinansowania wykonany zostanie pełen zakres prac 
konserwatorskich. Dodała, że został zaktualizowany kosztorys dotyczący powyższej inwestycji, 
w ramach programu można uzyskać 98 % dofinansowania. 
Pan Buliński poprosił o przypomnienie zakresu prac przy tej inwestycji. 
Pani Domżalska poinformowała, że w ramach dofinansowania wykonane zostałyby 
następujące prace: wymiana pokrycia dachowego, docieplenie ścian fundamentowych, 
docieplenie stropu nad piwnicą, wymiana zewnętrznej stolarki okiennej i drzwiowej, naprawa i 
uzupełnienie murów i tynków zewnętrznych z detalami architektonicznymi, naprawa i 
uzupełnienie elementów metalowych na elewacji i na dachu (okucia), naprawa i uzupełnienie 
oraz prace konserwatorskie związane z ozdobnymi iglicami na dachu budynku oraz wymiana 
grzejników i instalacji grzewczej. 
Pan Buliński zapytał czy starczy środków na przedstawione powyżej prace konserwatorskie. 
Pani Domżalska odpowiedziała, że uaktualniono kosztorys, został on wykonany z zapasem 
ponad 30%, więc powinno starczyć środków na zaplanowane prace konserwatorskie. 
Wyjaśniła, że we wniosku nie ma uwzględnionego jednego kosztu, a mianowicie nadzoru 
inwestorskiego, który nie może być dofinansowany w ramach Polskiego Ładu.  
Pan Starosta zapytał Członków Zarządu czy mają pytania do projektu uchwały. 
Członkowie Zarządu nie zadali pytań. 
 
Zarząd jednogłośnie podjął uchwałę. Za głosowali: A. Ochlak, J. Czapliński, T. Łątkowska,            
B. Grzywacz, M. Buliński. 
/pani J. Domżalska opuściła posiedzenie Zarządu/ 
 
Trzecim punktem porządku posiedzenia było przyjęcie projektu uchwały Rady Powiatu w 
sprawie petycji.  
/na posiedzenie weszła pani A. Andrzejczak – kierownik Biura Rady/ 
 
Pan Starosta odczytał projekt uchwały. 
Pani Andrzejczak poinformowała, że mieszkańcy Biskupca złożyli petycję do Gminy Biskupiec, 
która dotyczy trzech rzeczy: wykonania chodnika, wykonania przejścia dla pieszych i instalacji 
oświetlenia. Pani Andrzejczak wyjaśniła, że gmina uznała, iż petycję należy przekazać do 
powiatu oraz do Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego. Dodała, że zgodnie z opinią 
prawną petycję należy załatwić w następujący sposób: 

1) w zakresie budowy chodnika przy drodze powiatowej Nr 1293N Biskupiec – Łąkorz (od        
ul. Polnej do drogi wojewódzkiej Nr 538) - postanawia się pozostawić bez rozpatrzenia z 
powodu niespełnienia wymogu określonego w ustawie o petycjach (mieszkańcy nie podali 
swoich adresów zamieszkania). 
2) w zakresie budowy przejścia dla pieszych przy ul. Polnej i ul. Podleśnej oraz instalacji 
oświetlenia wzdłuż chodnika – postanawia się przekazać według właściwości Radzie Gminy 
Biskupiec. 
Pan Starosta zapytał Członków Zarządu czy mają pytania do projektu uchwały. 
Członkowie Zarządu nie zadali pytań. 
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Zarząd jednogłośnie przyjął projekt uchwały i skierował pod obrady Rady Powiatu. Za 
głosowali: A. Ochlak, J. Czapliński, T. Łątkowska, B. Grzywacz, M. Buliński. 
 
Czwartym punktem porządku posiedzenia było przyjęcie projektu uchwały Rady Powiatu w 
sprawie rozpatrzenia petycji.  
 
Pan Starosta odczytał projekt uchwały. 
Pani Andrzejczak wyjaśniła, że jest to kontynuacja poprzedniej sprawy. Dodała, że na Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji gdzie była rozpatrywana pierwotna petycja obecny był radca 
prawny. Nadmieniła, że uznano, iż inwestycja zawarta w petycji ze względu bezpieczeństwa 
jest zasadna. W związku z powyższym na komisji ustalono jak mieszkańcy mają złożyć petycję. 
Wskazano, że mieszkańcy powinni złożyć trzy oddzielne petycje do trzech różnych organów, 
ponieważ dotyczy ona trzech spraw. Poinformowała, że Przewodniczący Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji pomógł opracować petycję jej autorom. Dodała, że radca prawny sprawdził 
petycję, którą następnie mieszkańcy złożyli. Pani Andrzejczak wyjaśniła, że ponownie zebrała 
się Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, która zaopiniowała powyższą petycję stwierdzając, że 
inwestycja jest zasadna i ważna dla mieszkańców. Z uwagi na fakt, że planowana budowa 
zlokalizowana jest na terenach trzech jednostek samorządowych (Gmina Biskupiec, Powiat 
Nowomiejski, Województwo Warmińsko-Mazurskie) Komisja zaproponowała, żeby pan 
Starosta zorganizował spotkanie  przedstawicieli powyższych jednostek w celu realizacji  
inwestycji. 
Pan Starosta zapytał Członków Zarządu czy mają pytania do projektu uchwały. 
Pan Buliński zgłosił błąd w uchwale Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w paragrafie 1, w 
sformułowaniu: „postanawia uznać skargę za zasadną”, stwierdził, że powinno być wpisane: 
„postanawia uznać petycję, wniosek za zasadny”.  
Pan Starosta stwierdził, że takich przejść dla pieszych i chodników jest bardzo dużo do 
wykonania w powiecie. 
Pan Buliński dodał, że to iż wniosek jest zasadny nie oznacza, że powiat jest w stanie  
zrealizować powyższą inwestycję.  
 
Zarząd jednogłośnie przyjął projekt uchwały i skierował pod obrady Rady Powiatu. Za 
głosowali: A. Ochlak, J. Czapliński, T. Łątkowska, B. Grzywacz, M. Buliński. 
 
/pani A. Andrzejczak opuściła posiedzenie Zarządu/ 
 
Ostatni punkt stanowiły sprawy różne. 

Pan Starosta zapytał Członków Zarządu czy ktoś chce zabrać głos w punkcie sprawy różne. 
Członkowie Zarządu nie zabrali głosu. 
Starosta podziękował za udział w posiedzeniu Zarządu i zamknął obrady. 
 
 

                                                                                                                Przewodniczący Zarządu 
                                                                                                                         Andrzej Ochlak 
Protokół sporządziła                                                                         
Ewelina Kubacka 


